
Zápis ze schůze Spolku bývalých studentů českých sekcí ve Francii ze dne 28. února 2023 
 
Přítomni: viz prezenční listina 
Místo konání: zasedací místnost IFP, 5. patro 
 
Navržený program: 
17:00 příchod 
17:15 úvodní slovo 
17:25 beseda se současnou studentkou z Nîmes o aktuálním dění v Nîmes, současné podobě výuky a 
maturitní zkoušky 
17:55 možnost zakoupení pinu, žurnálu, knihy Un rêve tchèque en France 
18:10 volební schůze 
19:15 promítnutí filmu z ambasády 2019 
19:30 informační okénko (putovní výstava, oslavy v Dijonu apod.) 
20:05 možnost zakoupení pinu, žurnálu, knihy Un rêve tchèque en France 
20:15 brainstorming ohledně zavedení Ceny českých sekcí 
20:30 odchod do restaurace 
 
 

1. Jednání zahájila předsedkyně asociace Kristýna Křížová a stručně představila program, jak byl 
rozeslán v pozvánce. Program byl beze změny schválen. 

2. Kristýna Křížová vedla diskusi s Annou Marií Lochmanovou, stávající studentou Première na 
lyceu v Nîmes. Hlavním tématem byla změna výuky v posledních dvou letech studia před 
maturitou, kdy před několika lety došlo ke zrušení systému tří tematických sekcí (L, S, ES). 
Nově si studenti vybírají 3, respektive 2 prioritní předměty s vyšší časovou dotací. K tématu 
proběhla zajímavá diskuse. Hlavní nevýhodou nového systému je riziko, že studenti si svou 
volbou předčasně uzavřou možnosti přihlásit se po maturitě na některé vysoké školy, protože 
neodhadnou požadavky některých univerzit a nesplňují pak požadavky.  

3. Před zahájením volební schůze proběhla kontrola formálních náležitostí (podepsané 
přihlášky, zaplacené členské příspěvky). Současně zástupci asociace prezentovali některé 
předměty, které bylo možné na místě zakoupit (pin, žurnál, kniha Un rêve tchèque en 
France). Žurnál je zcela novým dílem, které dokončila Karolína Zamora a Tereza Nováková. 
Shrnuje celou řadu mediálních výstupů kolem sekcí v uplynulých 100 letech.  

4. Schůze odsouhlasila Filipa Švába jako zapisovatele a Alenu Baljajevovou jako ověřovatelku. 
Členy volební komise jsou Slavomír Maňásek, Hynek Peroutka a Alžběta Mangarella. 
 

Předsedkyně Kristýna Křížová přednesla svou zprávu shrnující aktivity asociace během uplynulého 
volebního období stávajících orgánů:  
 
2018 

• 09/2018: vydání knihy Un rêve tchèque en France, křest v Dijonu za přítomnosti tehdejšího 
VV FR v ČR Galharague 

 
2019 

• členská schůze 
• 04/2019: pan Brunnhofer s asociací sdílí své fotografie z dob studia v Dijonu, což nakonec 

vede k myšlence uspořádat výstavu ke 100. výročí 
• 10/2019: recepce v Buquoyském paláci u příležitosti udělení insignií Rytíře Řádu 

akademických palem Kristýně Křížové, která to vnímá jako oceněním aktivit asociace 
 
2020: 



• 01–03/2020: přípravné schůzky k oslavám 100 let českých sekcí v Dijonu, práce na 
fotografické výstavě (Tereza Nováková, absolventka z Nîmes, České centrum v Paříži) 

• Covid, evakuace studentů (MŠMT & CZ ambasáda v Paříži) 
• 10/2020: dotazníkové šetření mezi současnými studenty českých sekcí o jejich předchozím 

studiu FRJ, domovské škole a prezentacích: 
o z dnešního pohledu vychází jako zajímavý fakt, že většina z nich se francouzštinu 

začala učit až jako druhý, popřípadě třetí jazyk ve věkovém rozmezí 11–14 let  
o dotazník také potvrdil význam prezentací na školách: 80 % studentů-respondentů se 

zúčastnilo prezentace na své škole 
o web či IG účet Spolku se ukázal jako jeden z klíčových zdrojů informací o sekcí pro 

uchazeče 
• 12/2020: iniciativa na podporu studentů: pomoc s organizací a financováním společného 

autobusu pro cesty na Vánoce 20/21 domů a zpět do Francie 
 
2021:  

• prezentační aktivity on-line ve spolupráci s MŠMT a IFP 
• otitulkování filmu ze setkání 2019 (mezigenerační dialog) 

 
2022: 

• prezentační aktivity on-line ve spolupráci s MŠMT a IFP 
• 04/22: oslavy 100 let: výstava v IFP, zpracování videosmyčky, tj. sestřihu toho nejlepšího 

nejen ze studentských filmů, recepce v Buquoyském paláci, schůzky s řediteli obou lyceí, 
otevřený dopis – ohrožení výuky 2. cizího jazyka v českém školství 

• 10/22: překlopení výstavy z klasického formátu do formátu roll-upů pro větší mobilitu 
výstavy 

• 10/22: řešení důchodů, respektive zápočet studií ve Francii 
• 11/22: výstava na setkání s českými studenty k 17. 11. v Paříži 

 
2023: 

• 01/23: výstava v prostorách MZV v Praze 
• 02/23: zpracování Žurnálu, práce na obrazové knize 
• 05/23: oslavy v Dijonu 
• 10/23: film o Ernestu Denisovi v ČT 

 
2024: 

• oslavy 100. výročí založení nîmeské sekce 
 
Kristýna Křížová zmínila význam dlouhodobých vztahů se všemi partnery, prezentační aktivity, 
zapojení do výběrových řízení. Asociace všemi svými aktivitami přispívá k „promazávání 
celkového mechanismu“ a dlouhodobému přetrvávání českých sekcí ve Francii. 

 
5. Ondřej Dušek, předseda Rady Lycejního stipendijního fondu a Kontrolní komise přednesl svou 

stručnou zprávu. Členové Kontrolní komise jsou průběžně informováni o všech aktivitách asociace, 
která vynakládá naprosté minimum prostředků na svůj vlastní provoz. Všichni zúčastnění pracují 
na dobrovolné bázi. Dále popsal historii vzniku LSF a jeho fungování. Za dobu své existence (10 let) 
LSF poskytl celkem 79 darů v celkové výši 959.452 Kč a 25 půjček v celkové výši 430.000 Kč. 
Všechny půjčky byly vráceny. Účastníci schůze měli doplňující dotazy na fungování LSF a kolik jsou 
rodiny studentů nuceny v současnosti hradit. Zástupci LSF na všechny otázky odpověděli a 
upřesnili, že díky LSF se tyto finanční příspěvky studentů a jejich rodin nestávají zásadní bariérou 
pro podání přihlášky a samotné studium. V současnosti je na účtu LSF k dispozici 602.285 Kč. 

6. Kandidáti: 
- Výbor asociace: Kristýna Křížová, Karolína Zamora, Veronika Kraupnerová 



- Kontrolní komise: Alena Baljajevová, Alžběta Mangarella, Slavomír Maňásek, Ondřej 
Dušek 

- Rada LSF: Lukáš Macek, Kristýna Křížová, Veronika Kraupnerová, Karolína Zamora, 
Filip Šváb, Ondřej Dušek 

Proběhly volby do všech 3 orgánů a během sčítání byl promítnut film s rozhovory s účastníky recepce 
na francouzské ambasádě z roku 2019.  
 
Volební komise následně vyhlásila výsledky a orgány asociace byly zvoleny v následujícím složení: 

- Výbor asociace: Kristýna Křížová, Karolína Zamora, Veronika Kraupnerová 
- Kontrolní komise: Alena Baljajevová, Alžběta Mangarella, Ondřej Dušek 
- Rada LSF: Lukáš Macek, Kristýna Křížová, Karolína Zamora, Filip Šváb, Ondřej Dušek 

 
Schůze byla ukončena ve 20.20. 
 
 
Zapsal: Filip Šváb 
Ověřila: Alena Baljajevová 


